
Oppland Sau og Geit 

 
Postadresse:   Telefon:              Bankkonto:   
Oppland Sau og Geit                                     99034406  2095.19.84249 
v/Pål Kjorstad, Moarusta 13                                  E-post:                                                   Heimeside: 
2647 Sør-Fron  pkjorstad@outlook.com             http://www.nsg.no/Oppland/ 

Referat frå styremøte, 06/04 2022, kl. 10.00-15.30 på A bite of Norway, 
(Kvitfjelltunet) Fåvang 
Desse møtte: Knut Evensen, Ola Hareland, Jonny Mathisen, Frode Rudland, Svanhild Holden 
Gardsteig, Even Sjurrud og Pål Kjorstad 
Forfall: Kjell Gudmund Svien (var med på Teams på sak 24/2022) og Anne Terningen. 
 
Møtet vart innleia med eit velkome til nye styremedlemmar og ein stutt presentasjon av alle i 
styret. Vi hadde i tida før hatt ein presentasjon av alle styremedlemmane på Facebook-sida til 
OSG. 
 
Sak 15/2022: Referatsaker 

- Referat frå styremøta 16/02 2022 og 18/02 2022 
- Årsmøtereferat OSG 19/02 2022 
- Dialogmøte før beiteses. m/STIN på Teams 22/02 2022, Knut, Jonny og Pål møtte 
- Møte i Prosjekt Nofence på Vinstra 23/02 2022, Pål møtte 
- Webseminar Nordland 24/02 2022, foredrag om Oppland Radiobjøllelag, Pål møtte 
- Møte m/NBS v/Kjell Erik Brandstadmoen i Ringebu 07/03 2022, Knut møtte 
- Fjellbeiteprosjektet på Fagernes 09/03 2022, Kjell Gudmund, Knut og Pål møtte 
- Årsmøte i Oppland Bonde- og Småbrukarlag på Lillehammer 12/03 2022, Pål møtte 
- Årsmøte i NSG på Kløfta 15.-16/03 2022, Knut, Ola, Jonny og Frode møtte 
- Møte om prosjekt elektronisk varsling av dyr på beite, Vinstra 15/03 2022, Pål møtte 
- Årsmøte Innlandet Bondelag på Lillehammer 16/3 2022, Kjell Gudmund møtte 
- Møte i Rovviltnemnda på Lillehammer 17/03 2022, Jonny møtte 
- Lammetapsprosjektet i Vestre Åmot 21/03 2022, Pål møtte 
- Artikkel i GD om feilsitat av sauenæringsinntekt på Sør-Fron 21/03 2022, Knut møtte 
- Beite og skogsskader, Dokka 21/03 2022 arr. av N-Land Sau og Geit, Knut møtte 
- Møte m/STIN og Telespor om enheter til prosjekter  på Teams 24/03 2022, Pål møtte 
- Møte m/org. i Nord-Fron om høyringsinnspel Holslåa på Teams 24/03 2022, Pål møtte 
- Møte m/Gausdal komm. om Stølan/Stetrud på Teams 29/03 2022, Knut og Pål møtte 
- Møte m/NSG og NIBIO om bruk av elektr. sporing på Teams 30/03 2022, Pål møtte 
- Møte m/STIN om elektr. overvaking/prosjekter 2022 på Teams 31/03 2022, Pål møtte 
- Kurs for avløysarar m/fokus på lamming på Fåvang 02/04 2022, Knut møtte 
- Møte m/Gausdal kommune og Stølan i Gausdal 05/04 2022, Knut og Pål møtte 
- Møte med Tyr, OSG, HSG og faglaga i Innlandet på Hamar 05/04 2022, Knut møtte 

 
Vedtak: 

- Styret godkjente møtereferata, hadde ingen merknader til årsmøteprotokollen, og tok 
informasjonen til orientering 

 
Sak 16/2022: NSG-saker 

- Årsmøte NSG på Kløfta: 
- Leiar Ronald Slemmen og nestleiar Marthe Lang-Ree vart attvald 
- Med bakgrunn i at sauehaldet slit meir enn nokon gong, så var årsmøtet i NSG, slik 

utsendingane frå Oppland såg det, eit tamt møte med lite engasjement  



- Budsjettet vart ikkje vedteke, da avlsavdelinga gjekk med stort underskot i 2021, òg 
skulle ha eit stort underskot på budsjettet for  i 2022 Spørsmålet var om 
organisasjonen skulle ta noko av dette. Det vert halde ekstraordinært årsmøte i NSG 
på Teams 24/05 2022 for å sluttføra vedtaket i saka 

- Sakene frå OSG var det einaste sakene som hadde kome inn, og desse kom attpåtil inn 
for seint. Dei vart likevel teke opp og diskutert 

- Håvard Helgeland frå Rogaland vart ny fadder for Oppland Sau og Geit 
 
Vedtak: 

- Styret tok informasjon frå utsendingane til orientering 
- Årsmøteutsendingane i OSG skal ha eit formøte med utsendingane frå Hedmark Sau 

og Geit i forkant av årsmøtet for å drøfta ein felles strategi til budsjettsaka 
- Håvard Helgeland vert sett på kopilista i organisasjonssaker og informasjonssaker frå 

OSG det vert naturleg å gjera det i 2022/23 
 
Sak 17/2022: Ny arbeidsplan 

- Styret skal setja opp ein detaljert arbeidsplan m/den vedtekne arbeidsplanen som mal 
• Bidra til at et medlemskap i NSG skal lønne seg i 2022 og framover for småfeholdet i 

Oppland 
• Bygge videre på organisasjonen Oppland Sau og Geit 
• Innspill til jordbruksforhandlingene 2022 og framover til 2023  
• Delta på styremøte, årsmøter og medlemsmøter i lokallag som spør om det  
• Bidra til godt samarbeid og komme med gode konstruktive innspill for småfeholdets 

beste til NSG, Nortura, Tine, Statsforvalteren i Innlandet, fylkeslaga over heile landet, 
men mest samarbeid m/Hedmark Sau og Geit, Innlandet Bondelag og Oppland Bonde 
og Småbrukarlag 

• Bidra i arbeidet for økt oppslutning om sauekontrollen 
• Medlemsverving – beholde eller øke medlemstallet og medlemsandelen i 2022 
• Oppdatering av hjemmesida, inkludert rovviltartikkelen og facebook-sida vår 
• Søke FKT-midler, midler fra «Tilskudd til tiltak i beiteområder» og andre midler til 

drift av Oppland Radiobjøllelag 
• Videreføre engasjementet i rovviltarbeidet 
• Gjennomføre styremøter etter oppsett plan med saker fra/om Ring 41, geit og OGL 
• Planlegge kontaktmøter/regionmøter i 2022/23 og seminar/årsmøte i februar 2023 
• Arbeida med utfordringer til gjerding/gjerdeplikt, spesielt mot utmark 
• Arbeide med rekruttering til næringa – tiltak for unge småfebønder 
• Arbeida med mere faglige småfesaker, som på avl-, beitebruk-, produksjons- og 

dyrehaldsrelaterte områder 
• Beholde generaldebatt på neste årsmøte 
• Holde minst 2 felles styremøte og samarbeide som før med Hedmark Sau og Geit  
• Arrangere tur for i Oppland Sau og Geit i 2022  



• Videreføre fadderordninga med lokallaga 
I tillegg kom Irene Amundgård m/innspill om kartlegging av hvor mye sauebrukere jobber 
utenom bruka med ulike besetningsstørrelser og Anne Terningen ville ha en gjennomgang av 
psykisk helse. 
Vedtak: 

- Detaljplan m/tekst i arbeidsplanen vart diskutert og vedteke ved at Pål skulle utarbeida 
eit forslag til tekst der kulepunkta som høyrte saman vart samansett og detaljer som 
dette: 
 

Delta på styremøte, årsmøte og medlemsmøte i lokallag som spør om det 
Videreføre fadderordninga med lokallaga 
Lokallag Fadder Rapport 

NSG 
Minside Møteinformasjon 

Besøk av 
Anna spesielt 

Austvang Svanhild Gardsteig Nei    
Biri Knut Evensen Ja    
Dovre Ola Hareland Nei    
Etnedal Anne Terningen Nei    
Fåberg Even Sjurud Nei    
Fåvang Jonny Mathisen Ja    
Gausdal Knut Evensen Ja    
Hadeland Kjell G. Svien Ja    
Heidal Jonny Mathisen Nei   M. organisering 
Kolbu Kjell G. Svien Ja    
Lesja Jonny Mathisen Nei    
Lom Ola Hareland Ja    
Nord-Aurdal Svanhild Gardsteig Nei    
Nord-Fron Even Sjurud Ja    
Nordre Land Kjell G. Svien Ja    
Ringebu Even Sjurud Ja    
Sel Jonny Mathisen Nei    
Skjåk Ola Hareland Ja    
Slidre Knut Evensen Nei    
Snertingdal Anne Terningen Ja    
Søndre Land Anne Terningen Nei    
Sør-Aurdal Svanhild Gardsteig Nei    
Sør-Fron Even Sjurud Nei   M. organisering 
Toten III Frode Rudland Ja    
Vang Svanhild Gardsteig Nei    
Vardal Frode Rudland Ja    
Vestre Toten Frode Rudland Ja    
Vågå Ola Hareland Nei    
Østre Toten Frode Rudland Ja    
Øyer-Tretten Knut Evensen Ja    

Dette skal fyllas ut etterkvart som informasjonen kjem inn 

 

 

 



Gjennomføre styremøter etter oppsett plan med saker fra/om Ring 41, geit og OGL 
Planlegge kontaktmøter/regionmøter i 2022/23 og seminar/årsmøte i februar 2023 
Møtekalender 2022/23 
Dato/Dato frå og til Møte/arrangement og stad Deltakarar frå styret/styret 
07/01 2022 Styremøte på Teams Styret og Pål 
11/01 2022 Møte om påkøyring-plakat i OSG Kjell G, Frode, Jonny, Pål 
14/01 2022 Styremøte på Teams Styret og Pål 
18/01 2022 Styremøte HSG Knut og Pål 
19/01 2022 Møte i valnemnda i OSG på Teams Styret i OSG og Pål 
20/01 2022 Møte i valnemnda i OSG på Teams Styret i Ring 41 og Pål 
31/01 2022 Årsmøte Lesja Sau og Geit Ola 
01/02 2022 Regionmøte i OSG på Teams Styret og Pål 
02/02 2022 Regionmøte i OSG på Teams Styret og Pål 
08/02 2022 Møte om årsmøtet på Teams Knut, Pål og HSG 
15/02 2022 Møte jordbruksforhandlingar, Vinstra Knut, Ola, Jonny og Pål 
16/02 2022 Styremøte på Teams Styret og Pål 
18/02 2022 Styremøte på Gjøvik Styret og Pål 
18.-20/02 2022 Årsmøte og seminar OSG på Gjøvik Styret m/styret i HSG 
22/02 2022 Dialogmøte m/STIN på Teams Knut, Jonny og Pål 
23/02 2022 Møte i prosjekt Nofence, Vinstra Pål 
24/02 2022 Webseminar Nordland, Teams Pål 
07/03 2022 Møte m/NBS i Ringebu Knut 
09/03 2022 Fjellbeiteprosjektet, Fagernes Knur, Kjell G og Pål 
12/03 2022 Årsmøte OBS på Lillehammer Pål 
15/03 2022 Møte i prosjekt dyr på beite, Vinstra Pål 
15.-16/03 2022 Årsmøte NSG, Kløfta Knut, Ola, Jonny og Frode 
16/03 2022 Årsmøte IB på Lillehammer Kjell Gudmund 
17/03 2022 Møte i rovviltnemnda, Lillehammer Jonny 
21/03 2022 Møte i prosjekt Vestre Åmot, Rena Pål 
21/03 2022 Møte m/Journalist i GD, Sør-Fron Knut 
21/03 2022 Medlemsmøte Nordre Land Knut 
24/03 2022 Møte m/STIN og Telespor Pål 
24/03 2022 Møte m/org. I N-Fron på Teams Pål 
29/03 2022 Møte m/Gausdal kommune  Knut og Pål 
30/03 2022 Møte m/NSG og NIOS om sporing Pål 
31/03 2022 Møte m/STIN om prosjekter 2022 På1 
05/04 2022 Møte m/Gausdal kommune/beitelag Knut og Pål 
05/04 2022 Seminar m/Tyr om jordbruksavtala Knut 
06/04 2022 Styremøte, Fåvang Styret 
07/04 2022 Webseminar Findmy  Findmybrukere i Oppland 
15/06 2022 Styremøte - besøk + Urbane totninger Styret 
August 2022 Styremøte, Tur Rogaland 9-11/08 Styret 
Oktober 2022 Styremøte, HSG og Nortura Styret 
November 2022 Ledermøte Styret 
Desember 2022 Styremøte Styret 
Januar 2023 Styremøte Styret 
Januar 2023 Regionmøter Styret og lokallaga 



Februar 2023 Styremøte Styret 
24.-26/2 2023 Årsmøte og seminar OSG i Ringebu 

Beiteseminar 
Styret m/styret i HSG 

 
 
 
Sak 18/2022: Evaluering av årsmøtehelga som var og planlegging av ny 

- Evaluering, årsmøte, seminar, deltaking, samarbeid 
- Ny årsmøte helg, tema beiting. Yngve Rekdal har sagt seg villig til å koma. 
- Stad: Spidsbergseter, Venabygd. Det er tinga helga 24. – 26/02 2023 

Vedtak: 
- Styret ville stort sett fortsetja det same opplegget som før og arbeidar vidare med saka 

i samarbeid med styret i HSG 
 
 
Sak 19/2022: Lokallaga, organisering, rapportering og fadderordning 

- 2 lag manglar org.nr. i Oppland: Heidal Sau og Geit og Sør-Fron Sau og Geit 
- Heidal vil legge ned og Sør-Fron har drive ein lang prosess med organiseringa 
- Korleis er det med rapportering frå lokallaga i Oppland til NSG nå? 

Her er lokallaga eg har fått mail om har rapportert: 
Nordre-Land, Østre Toten, Lom, Fåvang, Nord-Fron, Hadeland, Toten III, Biri 

- Forslag om fadder m/lokallag, arbeidsåret 2022/23: 
• Ola Hareland: Skjåk, Lom, Vågå og Dovre 
• Jonny Mathisen: Lesja, Sel, Heidal og Fåvang  
• Even Sjurrud: Nord-Fron, Sør-Fron, Ringebu, Fåberg 
• Knut Evensen: Øyer-Tretten, Gausdal, Biri og Slidre 
• Frode Rudland: Vardal, Vestre Toten, Østre Toten og Toten III 
• Anne Terningen: Søndre Land, Snertingdal og Etnedal 
• Gudmund Svien: Hadeland, Nordre Land, Kolbu 
• Svanhild R. Gardsteig: Vang, Austvang, Nord-Aurdal og Sør-Aurdal 

Vedtak: 
- Styret vedtok fadder fadderordninga slik den vart skissert 
- Vi skal ta kontakt med NSG å samordna rapporteringslista med Anne Grete Stabekk 
- Sjå sak 17/2022  

 
 

Sak 20/2022: Utmarkssaker 
- Høyringsinnspel Holslåa, ført i pennen av Pål for Kvikne Bondelag, Nord-Fron 

Bondelag, Nord-Fron Bonde- og Småbrukarlag og Nord-Fron Sau og Geit 
- Mogleg prosjekt som skal varsla folk om kor dyra beiter i Nord-Fron. Korleis stiller 

OSG seg til det? 
- Andre saker som vart diskutert: Plakaten om påkøyring, beitevester, beiterettssak Gran 

Vedtak: 
- Styret tok informasjonen til orientering, og la spesielt til at prosjektet i Nord-Fron 

måtte følges opp.  Moment som personvern i forhold til at ein ikkje kan vedta at folk 
må gje opp kvar dyra er til ein kvar tid, at ein kan ikkje gå god for at dyra er der ein 
seier, at det kan vera ei utfordring i forhold til beiteretten og at ein kan ikkje stilla krav 
om at alle skal ha elektronisk overvaking på mest alle dyr 



 
Sak 21/2022: Geitesaker 

- Det har vore eit mål å få ammegeitprodusentar i Oppland som medlemmar 
- Nytt frå og eller saker frå geitehaldet: Slakt av kje: Slakting i 2 fastsette veker, 

omdømmebygging for å minska killingavliving,  sanering og avl har ført til betre 
kvalitet og smak på geitemjølka – aberet er nesten slik at kvalitetsjaget vert eit hinder 
for at mange kan fortsetja med geitemjølkproduksjon slik ein driv det i dag. 

Vedtak: 
- Styret tok informasjonen til orientering 

 
 
Sak 22/2022: Avlssaker sau 

- Skal OSG senda inn krav om sikkerheit på semin i 2022? Vi hadde dette oppe på 
årsmøtet og kva skal vi krevja? Eit av stikkorda var fersksæd som eit tilbod 

- Tilskotet er overført avdelingane i ettertid av årsmøtet, er dette siste eller nest siste 
året med såpass stor overføring til ringane slik vi kjenner i dag? 

- Årsmøtet i NSG klarte ikkje å landa budsjett på avl og dermed budsjett i 
organisasjonen og dei skal halda ekstraordinært årsmøte i saka. Det ser ut til at Thor 
Blichfeldt overstyrer både organisasjon og avlsrådet. Det ser ut til at GS kan verta ei 
større utfordring for saueavlen enn fleire har meint 

- Støtte til utvida kåringsarrangement på kåringssjået Fåberg/Gausdal, kontaktperson: 
Ingrid Aarhus 

Vedtak: 
- Styret diskuterte og tok informasjonen til orientering. Styret skal møtas til felles 

Teamsmøte på det ekstraordinære årsmøtet 
 
 
Sak 23/2022: Rovdyrsaker 

- Uttak av jervkvota 2021/22 og gaupekvota 2022 
- Rovviltnemnda, siste nytt: Hanne Velure er nå inne i nemnda frå Høgre. 

Verneorganisasjonane er nå spesielt innbedne og dette førte til at NOA v/Siri 
Martinsen kom med og tek stor plass i førre møtet 

- Status jerv, ynglingar, hiuttak: 2 dyr i manko på jervkvoteuttaket, gaupekvota utteke, 
men freda familiegrupper i beiteprioritert sone fører til at gaupebestanden aukar der, 2 
«interessante» jervynglingar på Lesja og Dovre 

Vedtak: 
- Styret tok informasjonen til orientering 

 
 
Sak 24/2022: Gjetarhundsaker 

- Årsmøtet i OGL 2022 
- Kva gjer vi med pengane som kom inn til OSG om beredskap frå OGL? Skal vi vedta 

kor stor pott av kr. 30.000 som skal ut og kva vi krev av OGL for at midlane skal 
kunne overførast? 

Vedtak: 
- Styret utbetalar tilskotet til OGL etter at tiltaket er gjennomført og 

kvittering/dokumentasjon for utgifter er innlevert 
 



Sak 25/2022: Oppland Radiobjøllelag 
- Telespor: Det ser ut til å vera behov for om lag 1450 nye einingar i 2022, desse er 

tinga 
- Findmy: I tillegg til dei 290 vi kjøpte ved nyttår er det tinga 200 til. I tillegg har 4 

besetningar i Skjåk tinga om lag 145 stk. etter dette 
- Smartbjella: Her må det takast tak i innlevering av einingar som skal oppgraderas 
- Nofence: Her er einingar vi kjøpte ved nyttår det vi får tak i 2022 
- Godkjenning av kjøp av 40 Findmy frå brukar, som vil leige i staden for å eiga 
- Tildelt kr. 500.000 i FKT og kr. 330.000 + kr. 100.000 frå tilskot til tiltak i 

beiteområder 
- Prosjekt/-er: Enda ikkje avklart 

Vedtak: 
- Styret diskuterte sakene, hadde ingen merknader til føringane som var lagt og tok 

informasjonen til orientering 
 
Sak 26/2022: Eventuelt 

- Mykje god informasjon om positiv og stor aktivitet frå bl.a. lokallaga i Snertingdal, 
Nordre Land, Vågå, Nord-Fron, Øyer/Tretten og Ringebu 

 
 
Fåvang 06/04 2022, Pål Kjorstad, sekretær 
 
 
 
 

 


